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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  13 

Datum zasedání:  30. 3. 2022 

Přítomni:  Adámek (online), Bauerová, Cieluch (online), Klepek, Pražák, Růčková, 

Šimáková, Švarc, Tvrdoň, Vavrušková 

Omluveni:  Foltisová 

Hosté:  Lebiedzik, Mráz, Šperka (online) 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru SU OPF v Karviné za rok 

2021 

3. Statut kolejní rady 

4. Doplňovací volby do studentské komory AS SU za OPF 

5. Různé  

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i další hosty, vyjmenovala jednotlivé 

body programu a konstatovala, že Akademický senát je usnášeníschopný. Jednání proběhlo 

hybridní formou. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný 

další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

2. Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru SU OPF v Karviné za rok 2021 

 

Předsedkyně senátu dr. Šimáková uvedla, že z procesního hlediska tento materiál senát 

projednává a bere na vědomí. Následně požádala proděkana doc. Lebiedzika, který byl 

pověřený p. děkanem, aby představil dokument. 

 

Proděkan doc. Lebiedzik představil dokument. Materiál je proti dokumentům z minulých let 

poměrně hutný. Rok 2021 byl doprovázen celou řadou opatření souvisejících s covidem, což 

naplňování plánu stěžovalo a komplikovalo. V naplňování cílů, které jsme si stanovili, byl z  

95 % plán splněn. Završili jsme složitý akreditační proces a v následujících letech tudíž 

neplánujeme akreditovat žádný nový studijní program s jedinou výjimkou. Jednalo by se o 
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studijní program zaměřený na environmentální záležitosti a udržitelnost, který bude navázán na 

projekt CEPIS. Aktuálně probíhá přijímací řízení do nových studijních programů. Byl připraven 

akreditační spis i pro doktorské studium, který je již na Radě NAÚ. Zároveň bude na nejbližší 

Vědecké radě projednáván materiál věnovaný habilitačnímu a profesorskému řízení. Ve 

strategických oblastech je tady projekt CEPIS, nová moderní budova na pozemku dopravního 

hřiště. V tuto chvíli se připravují veškeré potřebné podklady k vyhlášení výběrové řízení a 

podání finální žádosti o dotace na tento projekt. Vzhledem k aktuální situaci na trhu jsme se 

rozhodli jít cestou „design and build“, v rámci jedné zakázky by bylo řešeno projektování i 

samotná stavba objektu, aby nedocházelo v jednotlivých etapách k navyšování cen. V roce 

2021 bylo také snahou zorganizovat veškeré akce ve vztahu k veřejnosti. Všechny aktivity, 

které jsou popsány v předloženém dokumenty vychází ze Strategického záměru SU OPF 

2021+.  

 

Dr. Šimáková poděkovala za představení dokumentu a poprosila přítomné o zaslání formálních 

připomínek na pana proděkana. Dále otevřela diskuzi zaměřenou na věcné připomínky.  

 

Doc. Tvrdoň uvedl, že většina jeho připomínek je formálního charakteru a bude tedy zaslána 

emailem. První věcná připomínka je ze sekce vědy a výzkumu. Týká se konkrétních výstupů, 

kde jsou uvedeny problematické časopisy. Navrhuje tedy, aby v dokumentu bylo uvedeno, že 

si je vedení vědomo, že se jedná o problematické časopisy. Akademičtí pracovníci by tak byli 

i touto formou upozorněni, aby v těchto časopisech nepublikovali. Nejsou to výstupy, které by 

byly žádoucí. Doc. Lebiedzik doplnil, že je to vhodná připomínka. Uvedl, že v době, kdy tam 

lidé posílali příspěvky, nemohli vědět, že ty časopisy jsou problematické. Na konci textu bude 

doplněno, že některé časopisy byly na konci roku 2021 shledány jako problematické, proto bylo 

vydáno doporučení nepublikovat v těchto časopisech. Dr. Šimáková doplnila, že i bez 

problematických časopisů je stanovený indikátor naplněný. 

 

Dr. Klepek se dotázal, zda jsou v dokumentu uvedeny všechny impaktové výstupy za rok 2021. 

Doc. Tvrdoň odvětil, že pouze ty, které jsou ve vysokém kvartilu dle AIS.  

 

Druhá připomínka doc. Tvrdoně se týká str. 21 - uspořádání workshopu zaměřeného na sdílení 

zkušeností v tvůrčí činnosti. Navrhuje zvážit možnost workshopu, kde by se sdílely 

zkušenosti/výstupy z řešení IP a SGS projektů. Dr. Šimáková uvedla, že námět bude posunut 

proděkance pro vědu a výzkum doc. Palečkové.  

 

Nikdo další se nepřihlásil o slovo, proto předsedkyně senátu zahájila hlasování. 

 

Hlasování o Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru SU OPF v Karviné za rok 

2021: 

Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru Slezské univerzity, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné za rok 2021. 

 

3. Statut kolejní rady 

 

Dr. Šimáková informovala, že Statut kolejní rady se naposledy schvaloval v roce 2007. Kolejní 
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rada, jakožto studentská samospráva na kolejích v posledních letech nefungovala. Tato 

samospráva je ukotvena v řádu stravovacích a ubytovacích služeb. Kolejní rada začala letos 

znovu fungovat a jedním z prvních jejich kroků je návrh na aktualizaci statutu. Následně 

přivítala zástupce kolejní rady Adriána Mráze, spolu, s kterým představila dokument z pohledu 

nejvýznamnějších změn oproti staré verzi. Prioritně šlo o formulační změny. V nové verzi již 

nejsou uvedeny koleje Kosmos. Změnily se také počty členů kolejní rady z 5 na 3, délka 

působení kolejní rady ze 2 na 3 roky, došlo k úpravě procent povinných zúčastněných při 

volbách, tak aby to reflektovalo aktuální stav a kapacity pro ubytování studentů na kolejích na 

Vyhlídce. V dokumentu došlo také k upřesnění, že se týká pouze ubytovaných studentů SU 

OPF.  

 

Doc. Tvrdoň podal návrh na doplnění dokumentu. Není v něm upravena situace, když někdo 

přechází z bakalářského do navazujícího magisterského studia, např. je ve 3. ročníku zvolen, 

pokračuje v navazujícím studiu, ale jeho členství končí ukončením studia. Dr. Šimáková 

navrhuje doplnit tuto možnost do čl. 4 „Členství v kolejní radě“. Doc. Lebiedzik navrhuje v čl. 

4, bod b) doplnit za čtvrtou odrážku možnost ponechání statutu člena kolejní rady v případě, že 

student pokračuje v dalším studiu na SU OPF.  Dr. Šimáková navrhuje podobné doplnění, jako 

je tomu u Volebního řádu AS SU OPF.  

 

Návrh na doplnění bodu čl. 4, bodu b) je: Členství v kolejní radě zaniká ukončením nebo 

přerušením studia na SU OPF Karviná nebo zánikem nároku na místo na koleji, s výjimkou 

situace, kdy student do pěti měsíců od řádného ukončení studia pokračuje v dalším studiu na 

SU OPF. O zájmu pokračovat ve studiu informuje dotčený člen kolejní rady místopředsedu 

senátu do 7 dnů od ukončení studia a na pozici člena kolejní rady nastupuje po zápise do dalšího 

studia. 

 

Dr. Šimáková informovala, že provedenou změnu musí senát odsouhlasit a dala nejprve 

hlasovat o zařazení formulovaného návrhu na doplnění čl. 4.  

 

Hlasování o doplnění čl. 4: 

Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

Poté dr. Šimáková vyzvala k hlasování o Statutu kolejní rady ve znění navržených úprav.  

 

Hlasování o Statutu kolejní rady. 

Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Statut kolejní rady ve znění navržených úprav.  

 

Na závěr předsedkyně senátu požádala Bc. Vavruškovou a A. Mráze, aby informovali 

p. Avlojarisovou.  

 

4. Doplňovací volby do studentské komory AS SU za OPF 

 

 

Dr. Šimáková uvedla, že minulý týden rezignovali na své funkce dva senátoři AS SU – Ing. 



 

 

 
 

 Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

 

4  
 
 

Kubalová a Ing. Škrabal. V návaznosti na žádost předsedy AS SU o zajištění organizace 

doplňovacích voleb do studentské komory AS SU za OPF ze dne 23. 3. 2022, vyplývá povinnost 

jmenovat na základě čl. 5, odst. 3 Volebního řádu AS SU dílčí volební komisi. Jmenování musí 

být podloženo usnesením AS SU OPF. Předsedkyně navrhla komisi ve složení Ing. Tomáš 

Pražák, Ph.D. (zástupce komory akademických pracovníků AS SU OPF); Bc. Lucie 

Vavrušková (zástupce studentské komory AS SU OPF); Matěj Fiala (zástupce studentské 

komory AS SU za OPF). Všichni navržení členové s nominací vyjádřili souhlas. Nikdo další 

do komise nebyl navržen.  

 

Následně vyzvala předsedkyně k hlasování o celé komisi jedním usnesením.  

 

 

Hlasování o členech dílčí volební komise ve složení Ing. Tomáš Pražák, Ph.D., Bc. Lucie 

Vavrušková a Matěj Fiala: 

Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje dílčí volební komisi pro doplňovací volby do studentské komory Akademického senátu 

Slezské univerzity v Opavě za Obchodně podnikatelskou fakultu v Karviné ve složení: Ing. 

Tomáš Pražák, Ph.D., Bc. Lucie Vavrušková a Matěj Fiala.  

 

 

5. Různé 

 

Změna volebního řádu: 

Předseda legislativní komise doc. Tvrdoň přednesl stanovisko komise ohledně zamýšlené 

změny Volebního řádu AS SU OPF. Komise po zhodnocení všech možností a stanoviska 

univerzitní právničky doporučuje změnu nedělat. Dále vysvětlil celý proces. AS SU změnil na 

počátku roku volební řád v bodě, který řešil ukončení studia a následný proces zachování 

statutu náhradníka v mezidobí do zapsání do dalšího studia. Student pokud ukončí studium a 

hodlá pokračovat v navazujícím studiu, může informovat do 7 dnů předsedu senátu a přesunuje 

se do role náhradníka. Když nastoupí do pěti měsíců k navazujícímu studiu, obnoví se mu 

mandát. Ve volebním řádu se změnilo význam oznámení této skutečnosti studentem předsedovi 

AS SU z „může“ na „musí“. Student tak musí tuto skutečnost sdělit předsedovi ve lhůtě 7 dnů 

od ukončení studia. Pokud tak neučiní a neinformuje předsedu ve stanovené lhůtě, přichází o 

statut náhradníka. 25. 2. 2022 se sešla komise s předsedkyní senátu dr. Šimákovou. Kromě výše 

uvedené implementace změny z Volebního řádu AS SU se řešila i problematika ponechání 

statutu náhradníků při přestupu z jednoho studia do navazujícího studia. Návrh byl zaslán ke 

stanovisku právničce SU. Univerzitní právnička shledala úpravu jako komplikovanou a 

nedoporučuje ji aplikovat. Na dalším jednání komise dne 1. 3. 2022 bylo stanovisko právničky 

projednáváno a komise se usnesla, že je situaci s náhradníky lepší řešit na úrovni předsedy 

senátu a studentů v osobní rovině. Budeme tak schopni zajistit plynulý přechod členů studentské 

komory senátu.  

 

Dr. Šimáková uvedla, že jsme jediná součást SU, která řeší problematiku náhradníků. Míváme 

víc kandidátů než volných míst ve studentské komoře. Ostatní součásti mají problém vůbec 

naplnit místa členů a náhradníky ve studentských komorách obvykle nemívají. Dodala, že 

všechny zápisy z jednání Komise pro legislativní a sociální záležitosti jsou k dispozici na 
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webových stránkách AS SU OPF.  

 

Zamykání místností:  

Dr. Pražák otevřel problematiku využívání místností a jejich zamykání po výuce. Uvedl, že 

zejména pokud je v místnosti technika, klíč vrátí na recepci. Není jeho povinností sledovat, zda 

po něm někdo učí. Nikdy by tam nenechal otevřeno, pokud s dalším vyučujícím není 

domluvený. Zeptal se, zda je to správný postup. Doc. Tvrdoň odpověděl, že je to naprosto 

standardní postup. Dr. Pražák dodal, že někteří učitelé si stěžují, že musí jít z jedné části budovy 

do druhé na recepci pro klíč. Posílají tam studenty nebo uklízečku, což je naprosto nestandardní 

postup. Dále vznesl otázku na vedení fakulty týkající se karet, které často na otevírání/zavírání 

místností nefungují, v budově B nefungují vůbec. Doc. Šperka řekl, že co se týče zamykání 

místností po výuce, pak postup dr. Pražáka považuje za správný. Otázku nefungujících karet 

navrhuje zařadit jako bod na Kolegium děkana, kde se to může probrat s Ing. Ježíškem.  

 

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 27. 4. 2022 od 13:00 hodin.  

 

 

Za správnost:  

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 30. 3. 2022 

   
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí Vyhodnocení plánu realizace Strategického záměru Slezské 

univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné za rok 2021. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Statut kolejní rady ve znění navržených úprav. 
3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje dílčí volební komisi pro doplňovací volby do studentské komory 

Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě za Obchodně podnikatelskou fakultu 

v Karviné ve složení: Ing. Tomáš Pražák, Ph.D., Bc. Lucie Vavrušková a Matěj Fiala. 
 

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

předsedkyně AS SU OPF 

 

 

 

 


